
Jak odbierać odpady na podwórku przy Nowej?

Notatka ze spotkania konsultacyjnego

Jaki był kontekst konsultacji?

Celem konsultacji była prezentacja koncepcji gospodarowania odpadami na

podwórku przy ul. Nowej. Przedstawiono dwie propozycje (dwa warianty),

przygotowane przez projektantkę, obejmujące umiejscowienie osłon

śmietnikowych i ich rodzaj.

Informacje o konsultacjach

Sposób zbierania opinii: Opinie mieszkańców zbierano podczas spotkania

konsultacyjnego. Była również możliwość przesłaniach ich mailem.

Termin spotkania konsultacyjnego: 24 marca 2022 r. (czwartek), g. 17:00–18:00

Liczba uczestników spotkania: 15 osób

Inicjator: Zarząd Zasobu Komunalnego

Wsparcie: Elżbieta Sałaban (projektantka), Urszula Hamkało (ZZK), Dorota

Guzowska (ZZK)

Moderator: Sławomir Czerwiński

Dodatkowe informacje

W ramach działań informacyjnych m.in.: utworzono osobną podstronę o

konsultacjach w serwisie internetowym Wrocław Rozmawia, rozwieszono 25

plakatów i 15 zawieszek na klamki bram (w okolicy podwórka), przesłano

zaproszenie na spotkanie do Rady Osiedla Osiedla Stare Miasto.
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Bardzo dziękujemy wszystkim mieszkankom i mieszkańcom

za udział w konsultacjach. Wasz głos jest ważny!

Zestawienie opinii zebranych podczas spotkania

L.p. Opinie i pytania
Odpowiedź

Zarządu Zasobu Komunalnego

1 W 2019 r. z Radą Osiedla Stare
Miasto oraz przedstawicielami UM
Wrocław realizowane były
konsultacje dotyczące tego
podwórka i do tej pory wykonano
jedynie oznakowanie pionowe
wzdłuż drogi wewnętrznej i
wyprowadzono samochody z boiska.
Co dalej? Kiedy kolejne etapy?

Wyjaśnienie

Prowadzone obecnie konsultacje
dotyczą sposobu organizacji
miejsca zbiórki odpadów; aktualnie
przygotowywana jest dokumentacja
projektowa dotycząca tej kwestii.

Natomiast konsultacje prowadzone
w latach 2018–2019, realizowane
przez Radę Osiedla Stare Miasto
oraz przedstawicieli ZZK, dotyczyły
organizacji ruchu docelowego na
podwórku (oznakowania). Wówczas
mieszkańcy wnioskowali  do Rady
Osiedla o wpisanie podwórka do
Karty Zadań Inwestycyjnych na
następne lata, a jako najważniejszy
problem na podwórku zgłaszano
miejsce składowania odpadów (brak
wiaty śmietnikowej). W związku z
tym, nie dysponując środkami na
modernizację całego terenu,
zaplanowano kolejny etap
porządkowania podwórka – budowę
miejsca zbiórki odpadów.

Zadanie zostało zgłoszone do II
edycji Funduszu Osiedlowego dla
Osiedla Stare Miasto i po weryfikacji
– będzie sfinansowane w ramach
tego funduszu (w 2023 r.).
Obecnie obowiązujący "Program
kompleksowej modernizacji
podwórek komunalnych na lata
2021–2024",  przyjęty przez
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Prezydenta Wrocławia, nie
obejmuje tego wnętrza. ZZK wpisze
to podwórko na listę w kolejnej
edycji programu (2025–2030), ale
wszystko będzie zależało od
otrzymanych funduszy na ten cel.

2 Rada Osiedla stare Miasto skłania się
do wariantu A.

Opinia uwzględniona

3 Mieszkańcy obecni na konsultacjach
skłaniają się także do wariantu A.

Opinia uwzględniona

4 Umieszczenie jeszcze jednego
pojemnika na odpady zmieszane w
wariancie A.

Opinia uwzględniona

5 Na podwórku jest problem ze
szczurami. Czy szczury nie będą
dostawać się do pojemników
półpodziemnych?

Wyjaśnienie

Systemy pojemników
półpodziemnych mają szczelne
klapy, które uniemożliwiają ptactwu
i gryzoniom przedostawanie się do
wnętrza pojemników.

6 Sugestia, by śmietniki
półpodziemne wykonane były w
konstrukcji betonowej z wkładką
stalową.

Opinia częściowo uwzględniona

Materiał, z którego będą wykonane
pojemniki (beton czy np. polietylen),
wkłady na śmieci (w zależności od
objętości), wariant kontenera i
frakcji odpadów (wkłady workowe
czy, preferowane, twarde) to decyzje,
które będą podejmowane na etapie
projektowania.

7 Wypychanie koszy z podwórka, czyli
wariant B, byłby lepszy, bo brakuje
na podwórku miejsc parkingowych.
Ten temat wymaga systemowego
rozwiązania – chodzi o dojazd do
pojemników.

Opinia nieuwzględniona

W obecnych warunkach nie ma
możliwości, by zorganizować
miejsce zbiórki odpadów poza
podwórkiem.

8 Czy na podwórko może wjechać
samochód ciężarowy i o jakiej masie
całkowitej?

Wyjaśnienie
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Komunikacja wewnętrzna
przeznaczona jest do ruchu
pieszego, służy również jako dojazd
samochodów osobowych
mieszkańców na miejsca
parkingowe.
Na podwórko mogą wjeżdżać auta o
masie do 3,5 tony oraz pojazdy
ciężarowe do obsługi bytowej
mieszkańców, w tym służące do
odbioru odpadów.

9 Dojazd do pojemników
półpodziemnych (wariant A)
powinien odbywać się od ul. Nowej
przez teren boiska (wyznaczenie,
oznaczenie dojazdu). Przy wjeździe
od ul. Nowej należy zlikwidować
jedno miejsce parkingowe (po lewej
stronie od wjazdu na podwórko) z
jego fizycznym zabezpieczeniem,
by śmieciarka miała swobodny
wjazd i wyjazd.

Opinia uwzględniona

Zostanie dokonana korekta
parkowania – dotyczy to prawej
części podwórza (patrząc od
wjazdu).

10 Kiedy realizacja? Gdyż mieszkańcy
na zmiany na podwórku czekają już
15 lat. W tym temacie ze strony
przedstawicielki RO padła kwestia
sfinansowania inwestycji z
Funduszu Osiedlowego, ale tylko w
przypadku wyboru wariantu A.

Wyjaśnienie

Zadanie zostało zgłoszone do II
edycji Funduszu Osiedlowego dla
Osiedla Stare Miasto i po weryfikacji
– będzie sfinansowane w ramach
tego funduszu (w 2023 r.).

Brane są pod uwagę albo pojemniki
półpodziemne lub naziemne tzw.
systemowe, szczelne, z systemem
pozycjonowania pojemników w
jednej linii (mają te same zalety, co
pojemniki półpodziemne). Decyzje
w tej kwestii zależne są od
możliwości technicznych i decyzji
FO.

11 Należy uporządkować parkowanie w
ramach całościowej koncepcji dla
podwórka.

Wyjaśnienie

Kwestia parkowania jest poza
zakresem bieżącego opracowania i
może być przedmiotem konsultacji
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podczas dalszych prac nad
modernizacją podwórka w
przyszłości.

Spotkanie zostało przeprowadzone w ramach zadania publicznego „Wsparcie procesów konsultacji
społecznych na terenie gminy Wrocław w latach 2020–2022” realizowanego przez Fundację na

Rzecz Studiów Europejskich i współfinansowanego ze środków Gminy Wrocław.

Wrocław | 31.08.2022 r.
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